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Az összekapaszkodás ereje
A múló idő hömpölygő folyama ritkán sodorja az embert sima vize-

ken. Egyén és közösség szenvedi a vad áradásokat, hullámveréseket. A 
közösségek az időutazás során megtanulják, hogy a vészek túlélésére 
csak összekapaszkodva van reményük, nyugalomra, biztos kikötőre 
csak együtt lelhetnek.

Nem vagyok szigetbecsei -  sajnos. Mióta ismerkedem ezzel a kedves, 
csendes kis településsel, egyre inkább érzem, milyen erőt és méltóságot 
ad az itt élőknek az, ahogy mind mélyebbre eresztették, eresztik gyöke-
reiket a sziget homokjába. Tették ezt azok, akiknek ősei századok óta itt 
születtek, dolgoztak, haltak, s azok is, akiket a történelem kegyetlen vi-
harai sodortak ide.

Varázslatos ez a vizek övezte táj, amely századok óta hív, megtart, 
visszavár, befogad az emberek pedig mindenkor teszik a dolgukat, él-
nek -  ahogy lehet.

A rendszerváltással itt is nagyot változott a világ. Talán nem is volt 
család, melyet nem érintett erőteljesen -  és bizony nem mindig előnyö-
sen -  ez a változás. Ki lassabban, ki gyorsabban találta meg helyét a 
megváltozott körülmények között, de a közösség ereje, különösen pedig 
a közösségért az átlagnál többet vállalók tevékenysége mindig segített.

Az új korszak negyedik helyhatósági választása előtt érdemes vissza-
tekinteni erre a mozgalmas 12 évre, különösen pedig az elmúlt négy év-
re. Külső szemlélőként, az események helyi krónikásaként úgy vélem, a 
szigetbecseiek büszkék lehetnek

Büszkék, mert felnőttek itt olyan emberek, akik közül felelősségteljes, 
a faluért önzetlenül dolgozni hajlandó képviselőket és polgármestert 
tudtak választani a szavazásra jogosultak

Büszkék lehetnek, mert bárhová mennek a községben, ott láthatják a 
fejlődés nyomait.

Büszkék lehetnek, mert e mögött törvényesen működő hivatal, becsü-
letesen dolgozó köztisztviselők munkája van.

Büszkék lehetnek mert hála a pedagógusoknak, az iskola, óvoda dol-
gozóinak ezeknek az intézményeknek a falu határain túl is jó  híre van.

Büszkék lehetnek arra, hogy nagy áldozatvállalással, de elviselhetet-
len megrázkódtatások nélkül készültek el a nagy beruházások vált tel-
jessé a község közművesítése. Korszerűsítették a közvilágítást, sokat ja -
vult az úthálózat minősége. Határidőre, az ígért minőségben elkészült 
és értékesítésre kész az új lakóterület.

Büszkék lehetnek, mert a község szépítésében mindenütt ott az önként 
dolgozók keze-nyoma: önzetlenül segítők ott voltak a parkok, terek csi-
nosításánál, a temető kerítésének készítésénél, a sportöltözőfelújításá-
nál, az óvoda szépítésénél. Még hosszan sorolhatnánk az önkéntesek 
tevékenységét, akik anyaggal, pénzzel, szolgáltatással, kétkezi munká-
val, vagy szakértelemmel járultak hozzá ahhoz, hogy az itt élők egyre 
jobban érezzék magukat, az idegenek pedig mind vonzóbbnak találják 
Szigetbecsét.

Nem jött még el a Kánaán, sok még a tennivaló, de körvonalazódnak 
már a tervek, a község jövőre is kiható jó  gazdálkodásának köszönhe-
tően joggal remélhetik a becseiek: a település ki tudja használni mind-
azt a lehetőséget, melyet az ország gazdasági eredménye nyújt és meg 
tud, meg akar birkózni azokkal a feladatokkal, melyeket az ország Eu-
rópai Unióhoz való csatlakozása ró rá.

Kérünk mindenkit, ítélje meg a múltat, gondolkozzon el a jövőn, men-
jen el október 20-án szavazni, hogy érezhessék a megválasztottak az 
erőt adó bizalmat és a segítőkészséget.

Mindkettőre szükségük lesz.
pap



2 SZIGETBECSEI KRÓNIKA 2002. szeptember-október

Testületi ülés

• Séta az Erdősor utcában

• Köszönet a gátak önkénteseinek

• Négy évi munka után búcsú a testülettől

2002. augusztus 12.
A nyári szünet előtti utolsó testületi ülésen 

első napirendi pontban írásos anyag alapján a 
képviselők megtárgyalták Szigetbecse község 
településrendezési tervét és helyi építési sza-
bályzatát. A program munkaközi egyeztetési 
anyagként szerepelt. A megbeszélés során eb-
ben néhány kisebb javítást és kiegészítést java-
soltak a képviselők, majd a munkaanyagot el-
fogadták és további felhasználásra ajánlották.

A testület megválasztotta a helyi Választási 
Bizottságot. A javasoltak a tavaszi országgyű-
lési választások során közmegelégedésre vé-
gezték felelősségteljes munkájukat és elvállal-
ták az újabb megbízatást.

A helyi Választási Bizottság tagjai: elnök 
Borbély József, elnökhelyettes: Pákozdi Pálné, 
tagok: Hódos Lajosné, Kausitz Károlyné, Ma-
jor Józsefné, Szűcs Ferencné.

Losonczy Béla jegyző ismertette a választá-
si előkészületeket. A községben a választásra 
jogosultak száma 1056 fő.

Megszavazták a KÖR TV második félévi tá-
mogatását.

Beszámoló hangzott el az Erdősor utcai új 
lakótelkekről és azok közművesítéséről. 
Ugyancsak beszámolót hallgattak meg a kép-
viselők a szennyvízberuházás állásáról.

Közhasznú telefonszám: ha a szennyvízelve-
zető rendszerrel kapcsolatban bármilyen rend-
ellenességet, hibát tapasztalnak, azt az 519- 
370-es telefonszámon lehet bejelenteni.

2002. szeptember 16.
Az első őszi és egyben a négy éves választá-

si ciklus utolsó testületi ülése egy kis sétával 
kezdődött. A képviselők bejárták az újonnan 
kialakított lakótelkeket, az új utcát, az Erdősor 
utcát. A polgármester a bejárás során ismertet-
te az eddig elvégzett munkálatok állását. Elké-
szült az út alapszerkezete, kimérték a telekha-
tárokat, működik a 0.4 kV-os utcai villanyháló-
zat. ígéret szerint a leendő tulajdonosok ren-
delkezésére áll az ivóvíz és a villanyhálózatra 
való rácsatlakozás lehetősége. Minden telek 
rákapcsolható a szennyvízelvezető rendszerre. 
Még az ősz folyamán a gázhálózatot is kiépí-
tik. A telkek kimérése után immár pontosan 
meghatározható a különböző nagyságú telkek 
ára.

A testülethez kérelem érkezett. Az Erdősor

utcához közeli telektulajdonosok szerették vol-
na telkükhöz kapcsolódóan megvásárolni az 
önkormányzat tulajdonában lévő, részben az 
új utca menti telekrészt. A testület az ajánlatot 
nem fogadta el, a területet távlati tervekben 
zöldövezetként kívánják hasznosítani. A kérel-
mező ingatlantulajdonosok részére telkeikre 
vételi ajánlatot tettek.

A  testület határozatot hozott a 25 lakótelek 
vételáráról. Az eladási ár 2002. december 31- 
ig történő megfizetéssel hatályos. Az előleg a 
vételár 20 %-a. A képviselők felhatalmazták a 
polgármestert, hogy a még nem értékesített tel-
kekkel kapcsolatban, vagy az esetleg visszalé-
pő vevők helyett új vevőkkel kösse meg a szer-
ződést a határozatban foglalt feltételek szerint.

Rendeletet alkottak a községi önkormányzat 
2002. évi költségvetésének módosításáról. 
Mind a bevételi, mind a kiadási előirányzatot 
260.421 eFt-ra módosították. A tartalék össze-
ge 18.367 eFt.

Elfogadták a Szigetbecse -  Makád Közös 
Igazgatású Költségvetési Intézményi Fenntar-
tó Társulás 2002. évi költségvetésének I. félévi 
végrehajtásáról szóló beszámolót. A testület 
felkérte az intézmény vezetőjét, hogy a továb-
bi gazdálkodást a költségvetés szerint folytas-
sa.

Annak megtárgyalása után a képviselők el-
fogadták a községi önkormányzat 2002. évi 
költségvetésének I. félévi végrehajtásáról szóló 
beszámolót.

Határoztak arról, hogy a nyilvántartásba vett 
képviselőjelöltek a Szigetbecsei Krónikában 
fényképes tájékoztatót jelentethetnek meg és 
hozzájárultak ahhoz, hogy a jelöltek egy alka-
lommal térítésmentesen, kampány céljára 
igénybe vehetik a Művelődési Ház nagyter-
mét.

A testület jegyzőkönyvi köszönetét fejezte ki 
azoknak a szigetbecsei lakosoknak, akik az au-
gusztusi dunai árhullám levonulásakor Viseg- 
rádnál dolgoztak a védőgátakon. Az önkénte-
sek: Szabó Béla, Papp Béla, Szűcs Ferenc, 
Schmidt László, ifj. Bartal Lajos, ifj. Pintér 
András, akiknek a polgármester levélben is ki-
fejezte elismerését és köszönetét.

A Ráckeve és Térsége Regionális Kommu-
nális szilárd hulladéklerakó telep üzemelteté-
sére kiírt pályázatra beérkezett pályázatok kö-

zül a BECKER PANNÓNIA Kft. ajánlatát tar-
tották a legmegfelelőbbnek és 2003. január 1- 
jétől 15 évi időtartamra megbízzák a telep üze-
meltetésével. A l l  települési önkormányzat ál-
tal hozott döntés alapján a gesztor önkormány-
zat -  Dömsöd -  polgármestere jogosult az üze-
meltetési szerződés aláírására.

A Nők Szigetbecséért Egyesület kérését meg-
tárgyalva a testület úgy döntött, hogy az egye-
sület az általános iskola tornatermét heti egy 
alkalommal, tanítás után másfél óra időtar-
tamra, térítésmentesen használhatja kondicio-
náló, illetve gyógytorna céljára.

A testület úgy döntött, hogy a költségvetés-
ből fedezi Göllény Istvánné körzeti nővér egy 
éves szakmai továbbképző tanfolyamának tan-
díját.

Búcsú a testülettől
Miután ez az ülés volt az utolsó alkalom, 

amikor az 1998-ban megválasztott képvise-
lők ebben a minőségükben találkoztak, 
Magasitz Lajos polgármester néhány szóval 
megemlékezett az együtt végzett négy éves 
munkáról, a közösen elért eredményekről és 
köszönetét mondott a képviselőknek a testü-
letben, a bizottságokban, a községért, a kö-
zösségért végzett lelkiismeretes munkáért. 
Külön köszönetét mondott a képviselők csa-
ládtagjainak, akiknek segítsége, támogatása 
nélkül azok nem tudtak volna ilyen sok időt, 
fáradtságot áldozni a köz érdekében.
Akik négy éve a lakosság bizalmát elnyerték:

Polgármester: Magasitz Lajos.
Képviselők: Bogdán József, Fekete And-

rás, Fejesné Schwarcz Erzsébet, Glöckl Lász-
ló, Méri Jenő, dr. Kerekes László, Pemmer 
István, Schmidt Mihályné, Schwarczenber- 
ger János.

Telefontanú
Hetesi László r. alezredes, a Ráckevei 

Rendőrkapitányság osztályvezetője, aki 
rendszeresen küldi közlésre a rendőrségi 
híreket, legutóbb arról írt, hogy gyakran a 
félelem tartja vissza az embereket, hogy 
tanúként közreműködjenek egy-egy bűntény 
felderítésében.

Természetesen jó lenne, ha mindazok, 
akiknek bűncselekményről, körözött személy-
ről tudomásuk van, közvetlenül fordulnának 
a rendőrséghez, de akik bármilyen okból, 
akár félelemből ezt nem kívánják megtenni, 
azok felhívhatják a „telefóntanüt” .

A 06/80/555-111-es
telefonszámon reggel 8 és este 8 között jól 
képzett rendőrtisztek fogadják hívásukat. Itt 
nevük közlése nélkül elmondhatják bűnü-
gyekről, bűnözőkről, körözött személyekről 
az információikat.
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(Naplóvezető: Fejesné Schwarcz Erzsébet igazgató)

Szeptember 2-án tartottuk évnyitó ünnepségünket. 165 tanuló 
sorakozott fel, közöttük 14 elsős. A  számokkal nem lehet vi-

tatkozni, fel kell figyelni arra, amiről árulkodnak: a 14 elsős közül 
11 ráckevei gyerek! A nyolc osztályban 58 „bejáró” tanulónk van. 
A  becsei gyermeklétszám fogyatkozására m ár felfigyelt a község 
vezetése. A fiatalok helyben maradását, letelepedését segítendő ala-
kított ki -  több éves takarékos, céltudatos gazdálkodással -  egy új 
utcát, összközműves lakótelkekkel. Az, hogy tanulóink több mint 
1/3-a nem becsei, iskolánk jó  hírnevének is köszönhető.

Tavaly először szerveztünk erdei iskolát. Ennek költségeihez az 
önkormányzat is hozzájárult. Ebben a tanévben is szervezünk ilyen 
iskolát, ezt rendszeressé kívánjuk tenni, mert felbecsülhetetlen érté-
ket jelent a környezeti neve-
lésben, az ország különböző 
tájegységeinek megismerésé-
ben.

Ugyanezt a célt szolgál-
ták és szolgálják az is-

kolai kirándulások és a diák- 
sportkörünk rendkívül aktív 
túrázó szakosztályának gyalo-
gos és vízitúrái, táborozásai, 
melyek az elmúlt nyáron is 
sok diákunk testi, lelki fejlő-
dését, ism eretgyarapodását 
szolgálták.

Iskolánk régi szárnya 27 
éve épült. Kicserélték a tető-
fedő palát, belül az álmeny- 
nyezetet, korszerűsítették a 
világítást. Tapétázással, m á-
zolással szépültek a tanter-
mek. Kicseréltük a nem meg-
felelő méretű padokat.

Kimondottan jó  oktatási feltételeinket tovább javítottuk pályá-
zaton elnyert pénzek igénybevételével is. A z első osztályban 

heti 5 órában folyó német nyelvoktatás a negyedik osztálytól csopor-
tokban folytatódik. U gyancsak csoportbontásban tanulják a negye-
dik osztálytól a magyar nyelvet és a matematikát. 16 korszerű szá-
mítógépünk van, így az oktatásban résztvevők mindegyike gép mel-
lé ülhet az órán. Ezzel nem minden iskola dicsekedhet! Vásároltunk 
fejlesztő taneszközöket és a könyvtárunkat is gazdagítottuk. Itt hí-
vom fel a község lakóinak figyelmét arra, hogy gyűjteményünk a köz-
ség rendelkezésére is áll: kölcsönzés minden hétfőn 14-16 óráig.

Az írás-olvasás zavarral küzdő gyerekekkel logopédus és fej-
lesztő pedagógus foglalkozik. Kiemelten figyelünk erre a 

problémára, mert az ebben érdekelt gyerekek száma növekszik, ma 
eléri a tanulók 30 %-át! E téren is tervszerűen, tudatosan segítettük 
pedagógusaink ilyen irányú képzését, megszerzett szaktudásuk is-
kolánk nagy értéke!

A játszóudvaron egy nagyon szép játszóvárat állítottunk fel, a 
gyerekek nagyon szeretik. Reméljük, tovább fejleszthetjük udva-
runkat.

Iskolánk elkészült az ún. minőségbiztosítási rendszer kidolgozá-
sával. Ezt elismerő záró oklevelet ünnepélyes keretek közt vehet-
tem át Budapesten.

Iskolánk elhelyezkedése eszményi. Nagyméretű zöldfelület öve-
zi, nincs forgalmas út a közelben, így biztosított a tanításhoz szük-
séges csend, a szabadtéri sportfoglalkozások is jó  levegőben foly-
nak. M ég szükség lesz egy tanteremre (a könyvtár ma tanteremben 
kapott helyet) és egy orvosi szobára.

Bár nálunk is csak heti 2-3 óra a testnevelésé, de sportegyesü-
letünk a délutáni sportköri foglalkozásokkal változatos test-

edzési lehetőséget nyújt. Idén az 1-2. és 5-6. osztályosok vesznek 
részt kötelező úszásoktatáson, tantervűnkben 10 foglalkozás szere-
pel. Az iskolaorvos szűrése alapján 58 gyereknek ajánlott a gyógy-
torna. Van gyógytestnevelési végzettségű pedagógusunk, már el-
kezdődtek a speciális foglalkozások, ezek ingyenesek!

Szakköreink a Kiskun- 
lacházi Művészeti Is-

kolával kötött együttműkö-
dés keretében adnak zenei, 
illetve képzőművészeti ok-
tatásra lehetőséget. Van 
énekkarunk is. Honismereti 
szakkörünkben a nemzeti-
ségi hagyományokat kutat-
ják , jegyzik. E kutatások 
alapján elevenítettük fel a 
M árton napi ünnepet, és ter-
vezünk újra megemlékezést 
a János napi gyertyaúszta- 
tással. Zöld Szíves csopor-
tunk már országos elisme-
rést is kiérdemelt természet- 
védő munkájával.

Ezúton is köszönöm a 
község vezetőinek, 

lakóinak, a szülőknek az
iskolánknak nyújtott segítséget és kérem további támogatásukat.

Anyakönyvi hírek
«Születés

július 4-én született Telek Sándor 
János és Tisztán Csilla gyermeke 

Johanna Csilla 
július 21-én született 

Schwarczenberger István és 
Bajnok Erzsébet gyermeke 

Rajmund
augusztus 26-án született 

Lengyel Károly és Hudek 
Gabriella gyermeke 

Ákos
m

augusztus 24.
Becse Katalin és Fekete László 

Vilmos

Farda Hajnalka és Kovács László 
szeptember 14.

Pap Amália és Melczer Sándor 
szeptember 21.

Magyar Piroska és Kiss Ferenc

Elhunytak

Németh Gábor
július 19. Élt 53 évet 

Szabolcsi Béla 
augusztus 5. Élt 60 évet 
Holndonner Józsefné 

sz. Jónak Janka 
szeptember 12. Élt 78 évet 

Varga István 
szeptember 22. Élt 60 évet

Gyászoljuk
az örökre eltávozottakat!
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Utak, emberek, sorsok
Utak. Mint testünket a vérerek, úgy hálózzák be a Földet. Nélkülöz-

hetetlenek.
Vadcsapások, ösvények az őserdőben, bozótban. Karavánutak a si-

vatagokban. A kereskedelem erei: Borostyán út, Selyem út -  földrésze-
ket, birodalmakat, országokat összekötő kapcsok. Hadiutak, melyeken 
a halál, az erőszak dübörgőit...

Hová tűntek építői, karbantartói? Névtelenek voltak, azok is marad-
tak.

Egyet közülük megkértünk, beszéljen a XX. század útjairól, útkar-
bantartóiról -  munkájáról.

Manger István ismeri az utakat. Munkás életét töltötte ki karbantar-
tásuk.

Takaros ház üveges ve-
randáján beszélgetünkfele- 
sége Lerner Katalin, Kati 
néni társaságában. Gyer-
mekkori ismeretség, vérzi-
vataros időkön át tartó szi-
lárd hűség után esküdtek 
össze: István 1948 szep-
temberében vergődött haza 
fogságból, Katalin öt évi 
borzalmak után 1949 no-
vemberében szabadult a 
„málinki robot"-bál.

Mikor István fogsága vé-
get ért, nem volt hová haza-
térnie. Szüleit egy éve tele-
pítették ki, a szülői ház má-
sé lett. Nincs benne keserű-
ség. Most a munkáról -  az 
utakról beszélünk.

„A háború, a fogság 
után az útfenntartó válla-

latnál helyezkedtem el. Ak-
kor még errefelé nem nagyon voltak portalanított utak, sok kézi mun-
kát igényelt a karbantartásuk. Már kevesen emlékeznek az útkaparó- 
ra. Jártuk a ránk bízott szakaszt, az enyém Szigetbecse és Makád kö-
zött volt. Helyrehoztuk amit a szél, az eső, a járműforgalom megron-
gált. A kátyúzás kővel, földdel történt. Munkaeszközünk volt a kerék-
pár, amivel kimentünk a területre, a talicska és a kapa. Tököltől 
Makádig 8 falunkbélivel végeztük az útkaparó tevékenységet. A bitu-
menes utakat már brigádban tartottuk karban. Megjelentek az anyag-
szállító, keverő gépek. Kezdetben helyben nagy üstökben forrósítottuk, 
„főztük" az anyagot, kétkerekű kordén toltuk. Később Csehszlovákiá-
ból hoztak kis traktorokat, azok vontatták az üstöt, amit kézzel kellett 
forgatni. Fejlődést jelentett, amikor már összekeverve, forrón hozták, 
géppel terítették az anyagot, de utánaigazítani akkor is kézi erővel kel-
lett. Az útkaparóból útkarbantartó lett.

A brigádokat az üzemmérnökségektől irányították, ha kellett vago-
nokat rakodtunk ki, 100 q kirakásáért 12 Ft-ot kaptunk!

A háború, a fogság gyötrelmei ellenére, egészséges, munkabíró vol-
tam, de gyomorfekélyem lett. Az orvos addig kérdezgetett, míg ki nem 
derült, hogy milyen sokáig dolgoztam a bitumen gőzeiben. Ezzel kel-
lett volna kezdenie! -  világosodott meg a doktor úr. Volt súlyos bal-
esetem is, a keverőbői kicsapó gőz megégette az arcomat, majd a há-
tamat is.

Manger András

A Budapest Közúti Igazgatóságtól mentem nyugdíjba. Ott megbe-
csülték az egykor náluk dolgozó öregeket, kétévenként nyugdíjas talál-
kozót rendeztek. Az új igazgatónak nagyon tetszett ez a gyakorlat, foly-
tatta is, most már évente találkoznak az egykori útkaparók, karbantar-
tók. Kapunk egy kis ajándékot is, mindannyiunknak jólesik a megem-
lékezés, a figyelem. Sajnos egyre fogyunk, nekem már csak egy brigád-
társam él, az egykori regrutatárs Holndonner József."

Felelevenednek a régi katonaemlékek, melyekről színesen, elevenen, 
sok-sok pontosan megőrzött névvel, dátummal, eseménnyel számol be 
az egykori híradós. Mint számos kortársa, ő  is megjárta a hadak útját. 
1941-ben hívták be katonának. Híradósként járta meg a frontot (az ő  
részlegük adta le Horthy Istvánnak, a kormányzó fiának halálhírét). 
Rövid szabadság, majd leszerelés után 1944 márciusában újra behív-
ták, a bevonulok közt volt Erdélyben.

Visszavonulás. Már itt járt a csapat Adonynál, mégsem sikerült csa-
ládjával találkozni. 1945. márciusáig tartott a menetelés nyugat felé. 
Ausztriában aztán megkapták a magyar katonák a furcsa obsitot: men-
jen ki merre lát. Egy igazoló papírral elvergődött ugyan a főváros ha-
táráig, de ott már semmi papír meg nem mentette a fogságtól. A hadak 
útja a szigetbecsei útkaparót Szibériáig vitte. 1945 nagypéntekén esett 
fogságba és 1948 szeptember végén keveredett haza.

Az út itt véget ért. Kati nénivel élik csendes, dolgos napjaikat, nem 
vágynak új utakra.

Kívánunk nekik jó  egészséget, hosszú, nyugodt, boldog életet.
Pap Kornélia

Balról jobbra: Fait Mária, Lerner Péter, Ilonka, János és id. 
Lerner János

Lerner Katalin és Manger István

Kiadja Szigetbecse Képviseló'-testülete, Felelős szerkesztő: Pap Kornélia, Felelős kiadó: Magasitz Lajos polgármester
A szerkesztőség címe: Szigetbecse, Petőfi Sándor u. 34.

Nyomda: PRESS+PRINT Kft. -  Megjelenik: kéthavonta

Fein Erzsébet
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* HÍREK
Nem semmi csajok!!!

A Fonyódon megrendezett triatlon közép-
távú országos bajnokságon, amelynek távja 
2500 m úszás, 80 km kerékpár, és 21 km futás 
volt, a versenyt megállás nélkül kellett tel-
jesíteni.

Úszni a Balatonban kellett, ahol a viharos 
szél miatt hatalmas hullámokban kellett tel-
jesíteni a távot. Úszás után a nézők hatalmas

Balról: Szálai Simonná, jobbról 
Schmidt Sóndorné

biztatása közepette azonnal kerékpárra pattan-
tak a versenyzők és indultak a magas dom-
bokkal nehezített kerékpáros pályára. A 
kerékpározás után, amikor már a versenyzők 
izmai nagyon el voltak fáradva, kellett elkez-
deni a futást, amelyet három körben futottak 
le. Mindhárom körben visszatértek a fonyódi 
strandra, ahol a strandolok hatalmas tapssal 
biztatták a futókat, akik már szívesebben 
fiirödtek volna, minthogy fussanak.

A versenyt Szalai Simonné és Schmidt 
Sándomé a Balaton SZVSE igazolt sportolói 
sikeresen teljesítették. A verseny támogatói az 
első sikeres teljesítés emlékére mindkét 
versenyzőt személyre szóló serleg díjazásban 
részesítették.

Szalai Simonné a senior 2-es kategóriában 2. 
helyezést ért el.

A Fadd-Domboriban megrendezett sprint 
távú triatlon OB-n Schmidt Sándomé felnőtt 
3-as kategóriában bajnoki címet szerzett.

További nagyszerű sportsikereket kívánunk.
Balaton SZVSE Triatlon Szakosztály

Mészáros András

Aszfaltozás
Október első napjaiban a megyei közutakat 

kezelő vállalat megkezdte és a tervek szerint 
október 25-én befejezi a Szigetbecsén 
átvezető, Ráckevét Makáddal összekötő út 
felújítását. A munkálatok során a meglévőre új 
aszfaltréteg kerül.

* HÍREK
„Hej, óvoda, óvoda, te ka-

csalábon forgó ékes palota!”
Ezzel a verssel szoktak búcsúzni az óvodától 

a nagycsoportos óvodások a ballagás napján.
E verssorok most váltak teljesen igazzá, hi-

szen ezen a nyáron valóban megújult, meg-
szépült a Nagyóvoda. Rendkívül alapos előké-
szítő és szervező munka, pályázatok írása, 
mesterek felkérése, időpontok egyeztetése 
előzte meg a július első napjaiban beindított 
munkát.

Kezdődött a tetőszerkezet teljes bontásával, 
újra ácsolásával, cserepezésével, és az eresz-
csatorna felhelyezésével zárult ez a munkafázis.

Néhány nap múlva már a kőművesek a külső 
vakolatot verték, újra simították. Közben a fes-
tők belül meszelték a helyiségeket, majd kívül 
is beszínezték a falat.

A nagy felújítás utolsó fázisa a terasz térkö-
vezése volt.

Mindezekkel egy időben a szülők össze-
fogásával, anyagi támogatásával készült a 
tópart felől az új kerítés, tereprendezés, 
füvesítés.

A felújítás határidőre elkészült, szeptember 
2-án birtokba vehették a gyermekek. Az ide 
érkezők valamennyien elismerő szavakkal 
gratuláltak megszépült óvodánkhoz.

Valóban, még a hangulatunk is más. Még 
nagyobb örömmel járnak az óvodások, 
szeretettel végzik munkájukat az óvoda dolgo-
zói.

A szervezett, összehangolt munkavégzésért 
ezúton mondok köszönetét elsősorban a pol-
gármester úrnak, a képviselő-testületnek, a 
szülőknek és mindazoknak, akik tevékenyen 
vettek részt, dolgoztak azért, hogy óvodáskorú 
gyermekeink környezete szebb legyen.

A környezetbe illó, esztétikus épület, szép 
udvar, a csoportszobák rendje, tisztasága, fel-
szereltsége valóban a gyermekek érdekeit szol-
gálják.

Köszönet mindenért!
Schmidt Mihályné

* HÍREK
Köszönet árvízi segítőiknek
Magasitz Lajos polgármester ezúton is 

köszönetét mond azoknak a szigetbecsei pol-
gároknak, akik a nagy nyári dunai árvíz idején 
önkéntesekként augusztus 16-17- 18-án részt 
vettek a visegrádi szakaszon a védekezésben.

A becsei önkéntes csapat tagjai voltak:
Szabó Béla, ifj. Bartal Lajos, Szűcs Ferenc, 

Schmidt László, Papp Béla, ifj. Pintér András.

Iskolai hírek
Október 12-én sportnapot rendez az Általá-

nos Iskola, melyen minden érdeklődőt szere-
tettel várnak.

Október 23-án osztályonként tartanak meg-
emlékezést.

Az iskola is részt vett az Avon futáson Buda-
pesten.

Megkezdődött az 1-2. és 5-6. osztályosok 
kötelező úszásoktatása Szigetszentmiklóson.

Folyamatosan gyűjtik a gyerekek a papírt, 
kérjük, segítsék hasznos munkájukat!

Novemberben a 8. osztályos gyerekek szüle-
inek pályaválasztási tanácsadást szerveznek.

Adventi gyertyagyújtás, Filharmónia hang-
verseny látogatás, suli diszkó, szülői fogadó-
óra, Márton napi lampionos felvonulás szere-
pel még a novemberi iskolai naptárban.

Változások a 
Szakrendelőben

A ráckevei Szakorvosi Rendelőintézetben 
néhány szakrendelésnél változások történtek. 
Az új épületben (Szent István tér 17.) a 
szemészeten dr. Ács Attila kedden 11-17 óráig, 
dr. Simon Judit hétfőn, szerdán, csütörtökön és 
pénteken 9-15 óráig rendel.

A régi épületben (Kossuth L. u. 30.) a bőr- 
gyógyászaton dr. Katona Mária hétfőn 8-14, 
kedden 13-18, szerdán 8-13.30, csütörtökön 
13-16.30 között rendel.

Lézerkezelés szerdán 13.30-15 óráig.

Kenus tábor
Kedves, részletes beszámolót küldtek a 

nyolcadikosok, akik négy felnőtt kíséretében a 
nyári szünetben kenus táborozáson vettek 
részt.

A szigetbecsei strandtól indulva a cél a tassi 
zsilip volt. Itt táboroztak, játszottak, sportoltak 
három napig a kenuzók, akik olyan jól érezték 
magukat, hogy alig akartak haza indulni.

Már tervezik jövőre az újabb túrát, körbe- 
evezik a Csepel-szigetet.
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Hogyan szavazzunk?
A Magyar Köztársaság Elnöke 2002. október 20-ára tűzte ki az önkor-
mányzati választásokat. Az önkormányzati választás egyfordulós, tehát 
a választópolgárok egy választás keretében döntenek. A választás érvé-
nyes, ha a választópolgárok több mint fele részt vesz a választáson. 
Szavazni a szavazás napján 06.00 órától 19.00 óráig lehet. 
Szavazóhelyiség: Általános Iskola (Makádi u. 46.)
A szavazás alkalmával minden választópolgár 4 szavazólapot kap, 
amelyek:
1/ képviselők választásához,
2/ polgármester választáshoz,
3/ helyi kisebbségi önkormányzat választáshoz,
4/ megyei közgyűlés tagjának választásához.
A szavazólapokat a szavazatszámláló bizottságnak a választópolgár je -
lenlétében le kell bélyegezni. A választópolgár részére a választójogo-
sultak névjegyzékének aláírása után kell átadni a szavazólapokat.

FONTOS TUDNIVALÓK A SZAVAZÓLAPOK PONTOS 
KITÖLTÉSÉHEZ

1/ Helyi önkormányzati képviselők választása:
Az önkormányzati képviselő-testület létszáma törvényben meghatáro-
zott, s ez a település lakosságszámához igazodik. Szigetbecse község 
lakossága 1364 fő, ennek alapján a képviselőtestület létszáma: 9 fő.
A képviselőjelöltek a szavazólapon ábécé sorrendben szerepelnek. A 
választópolgár a fentiek alapján legfeljebb 9 jelöltre szavazhat. A sza-
vazás érvényes akkor is, ha 9 főnél kevesebb jelöltre szavaznak. Vi-
gyázni kell, mert 9 főnél több jelöltre történő szavazás a teljes szavazó-
lap érvénytelenségét okozza.
A megválasztott képviselők azok ajelöltek lesznek, akik a legtöbb sza-
vazatot kapták.

2/ Polgármester választása:
A szavazólapon a polgármesterjelöltek ábécé sorrendben szerepelnek. 
Az a polgármesterjelölt lesz a község polgármestere, aki a több szava-
zatot kapta. Csak egy jelöltre lehet érvényesen szavazni.

3/ Helyi kisebbségi önkormányzat választása:
Községünkben két kisebbség kezdeményezte helyi kisebbségi önkor-
mányzati választás kitűzését.
Ezek: a cigány kisebbség és a német kisebbség.

A szavazáskor a helyi kisebbségi önkormányzat választásában -  meg-
győződése szerint -  a település valamennyi választópolgára részt ve-
het!!
A szavazólapra kisebbségenként ajelöltek ábécé sorrendben kerülnek fel. 
A választópolgár csak egy kisebbség jelöltjeire szavazhat és legfeljebb 
5 jelöltre adhatja le szavazatát. A szavazás akkor is érvényes, ha 5-nél 
kevesebb jelöltre szavazott. Érvénytelen az a szavazás, ha 5 főnél több 
jelöltre szavazott, vagy mindkét kisebbség jelöltjére szavazott.
A választás alapján az a kisebbség alakíthat helyi kisebbségi önkor-
mányzatot, amelyeknek jelöltjeire legalább 50 választópolgár érvénye-
sen szavazott és legalább 3 jelölt megkapta a szükséges szavazatot. 
Megválasztott kisebbségi képviselő az az 5 fő jelölt lesz, aki a legtöbb 
szavazatot kapta.

4/ Megyei közgyűlés tagjainak választása:
A megyei közgyűlés tagjainak megválasztása pártok, társadalmi szer-
vezetek által összeállított listák alapján történik. A választás során csak 
egy listára lehet érvényesen szavazni. Az egyes listák a kapott szavaza-
tok arányában jutnak mandátumhoz.
A szavazás során fontos odafigyelni!
hogy érvényesen szavazni a jelölt neve mellett levő körbe beírt x vagy 
+ jellel lehet; ezek hiánya, egyéb megjelölés (pl. aláhúzás, bekarikázás, 
stb.) a szavazat érvénytelenségét eredményezi, 
csak a szavazatszámláló bizottság által lebélyegzett szavazólapon tör-
ténő szavazás az érvényes; a szavazólapok átvételét a választók listáján 
aláírásával kell igazolni.
Kérjük, hogy a szavazatszámláló bizottság munkájának megkönnyíté-
se érdekében a választási ÉRTESÍTŐ-t szíveskedjék a szavazásra ma-
gával vinni.
Szavazni csak személyesen a választópolgár lakóhelyén lehet. 
Lehetőség van arra is, hogy a 2002. július 12. előtt hivatalosan bejelen-
tett, -  legalább 2002. október 20-ig érvényes -  tartózkodási helyén sza-
vazhasson. Ehhez igazolást kell kérni az állandó lakóhelye szerinti pol-
gármesteri hivatalnál, legkésőbb 2002. október 18-án 16.00 óráig sze-
mélyesen.
Amennyiben a fenti tájékoztatóban foglaltakon kívül további kérdések 
vetődnek fel, a Polgármesteri Hivatalban a Választási Iroda dolgozói 
készséggel állnak rendelkezésre.

Losonczy Béla
a Helyi Választási Iroda vezetője

Kikre szavazhatunk? Schmidt Mihályné 
Schwarczenberger János

független jelölt 
független jelölt

Polgármesterielölt Weisz János független jelölt

Magasitz Lajos 
ifj. Méri Jenő

független jelölt 
független jelölt Német kisebbségi önkormányzati képviselőjelöltek

Helyi önkormányzati képviselőielöltek

Fejesné Schwarcz Erzsébet 
Lemer Mária

független jelölt 
független jelölt

Bogdán József Károly független jelölt Schmidt Mátyás független jelölt
Csoba Attiláné független jelölt Schmidt Sándomé független jelölt
Fejesné Schwarcz Erzsébet német független jelölt Schwarczenberger Károlyné független jelölt
Fekete András 
Dr. Gótzy Gyula

független jelölt 
független jelölt Cigány kisebbségi önkormányzati kénviselőielöltek

ifj. Gyenes Antal Zoltán független jelölt Bodó Jánosné független jelölt
Horák György független jelölt Jakab Richárd független jelölt
Karsai János független jelölt Jakab Tímea független jelölt
Dr. Kerekes László független jelölt Kiss Attila Tibor független jelölt
Magasitz Lajos független jelölt Id. Kun Ferenc független jelölt
ifj. Méri Jenő független jelölt Kun István független jelölt
Pemmer István független jelölt Kun Istvánná független jelölt
Riedl Béla független jelölt Kun Magdolna független jelölt
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P O L G A R M E S T E R J E L Ö L T E K
Tisztelt Választópolgárok! Kedves Szigetbecseiek!
Magasitz Lajos vagyok, 1936. október 22-én születtem Szigetbecsén. 
Itt születtem, itt éltem és itt szeretnék továbbra is élni és dolgozni. 
Családi állapotom: nős, egy leánygyermekünk és két unokánk van. 
Középiskolába a Kandó Kálmán Híradás- és Műszeripari Techni-

kumba jártam. Felsőfokú tanulmányaimat a Kandó Kálmán 
Villamosipari Műszaki Főiskolán végeztem, ahol villamos üzemmérnö-
ki diplomát szereztem.

Munkahelyeim és beosztásaim:
-  Csepel Autógyár: 1956-1970. műszerész, energetikus, energia-osz-

tály vezető -  Pestvidéki Gépgyár: 1970-1978. főenergetikus -  Állami 
Energiafelügyelet: 1978-1991. ahol főosztályvezető-helyettes beosztásban dolgoztam -  1990-től 
napjainkig: Szigetbecse polgármestere vagyok.

A 12 év alatt időmet, energiámat, tapasztalatomat a falu érdekében hasznosítottam, annak 
egyenletes, folyamatos fejlődésére fordítottam. Bízom benne, hogy Önöknek, szigetbecseieknek 
is ez a véleménye. Szeretem a falumat, az embereket, a munkámat. 1990-ben, 1994-ben és 1998- 
ban tisztességes, becsületes munkát, szolgálatot ígértem, én úgy érzem, ezeket betartottam.

Most, 2002-ben is ezt ígérem a Kedves Választóknak.
Településünk gazdagodott, szépült, sokak által kedvelt falu lett Szigetbecse. Alapszolgáltatása-

ink megbízhatóan, jól működtek. Teljes körű a közmű ellátottságunk. Minden évben, minden cik-
lusban egyenletes volt a falu fejlődése. A sok-sok fejlesztésünk önmagáért beszél.

Emberi kapcsolataimat közvetlennek, jónak ítélem meg. A sportegyesületben évekig elnök vol-
tam, ma is vezetőségi tag vagyok, A polgárőrségnek 11 éve vagyok az elnöke. A nyugdíjasklub 
vezetőségének is tagja vagyok.

Eredményeinket Önökkel, a szigetbecsei emberekkel együtt értük el, amiért ezúton is köszöne-
tét mondok.

Az október 20-i választáson újra indulok a polgármesterségért. Szeretnék még 4 évig dolgozni, 
szolgálni a faluért, a szigetbecsei emberekért, mindenkiért.

Megválasztásom esetén programom fő célja továbbra is településünk egyenletes, folyamatos 
fejlődése, ezen belül elsődleges feladatok:

-  út- és járdaépítés
-  közbiztonságunk javítása
-  munkahely-teremtési lehetőségek biztosítása
-  fiataljainkkal való fokozottabb törődés
-  környezetvédelmi feladatok megoldása (holtág, tavak rendbetétele)
-  kulturális- és sportéletünk további javítása.

Fontosnak tartom az EU csatlakozás kapcsán jelentkező feladatokra való felkészülést és a test-
vér-települési kapcsolatok kialakítását és még sok más elképzelés megvalósítását.

Jelszavam továbbra is: eredményes munkát tisztességgel, becsülettel, együtt.
A 12 év alatt szerzett tapasztalataim, az elvégzett munkám, a polgármesterként és az előtte -  

évek, évtizedek alatt -  kialakított kapcsolataim jelentősen segítenek abban, hogy Szigetbecse to-
vábbi, egyenletes fejlődését hatékonyan segítsem és az ehhez szükséges források elérhetők legye-
nek.

Az elmúlt 12 év sikeres időszak volt a falu életében. Ezen eredmények és a jövő elképzelései 
alapján kérem bizalmukat a következő 4 évre is.

Tisztelettel: Magasitz Lajos

Kedves Becseiek! 
Engedjék meg, 

hogy néhány sorban 
bemutatkozzam pol-
gármester- és képvi-
selőjelöltként.

Ifj. M éri Jenő va-
gyok, 35 éves, szüle-
tésem óta Szigetbe-
csén élek.

1984-ben szerez-
tem gépjármű-technikai szerelő szakmát, majd 
ezt követően 1987-ben kaptam érettségi bizo-
nyítványt. A néhány év külföldi munkát leszá-
mítva Szigetbecsén és szűkebb környezetében 
dolgozom. Ez idő alatt lehetőségem volt együtt 
munkálkodni és megismerni a különböző gene-
rációkat képviselő szigetbecsei emberek jelen-
tős részét. Mezőgazdasági vállalkozóként az 
önállóan dolgozó családokkal is kölcsönösen jó 
kapcsolatot alakítottam ki, valamint a térség 
többi községében különböző területen tevé-
kenykedő embereket is megismertem.

Vallom, hogy a munka mellett életünkben 
fontos szerepe van a kulturális életnek, a szóra-
kozásnak, a sportnak is. Lehetőségeim és képes-
ségeimhez mérten ezen a területen is igyekez-
tem helytállni családommal együtt, a faluban 
élő hagyományaink megőrzésében. Jelenleg is 
tagja vagyok a helyi focicsapatnak, és ez év 
őszétől az ifjúsági csapat felkészítését és vezeté-
sét is végzem.

Fentiekből következően talán nem tűnök sze-
rénytelennek, ha azt mondom, hogy ismerem a 
becsei emberek mindennapjait, hiszen én is ide 
tartozom.

Polgármesterként szeretném az eddig is jól 
működő folyamatokat tovább vinni, és az elért 
eredményeket megtartani, valamint a fejleszten-
dő területekre még több energiát és figyelmet 
fordítani.

Ehhez kérem az Önök támogatását, hogy kö-
zösen még szebb, nyugodtabb és biztonságo-
sabb otthont tudjunk teremteni a magunk és az 
utánunk következő generációk számára is.

Üdvözlettel: Ifj. M éri Jenő

Bukovszky István
a Magyar Szocialista Párt Pest Megyei Közgyűlés képviselőjelöltje

— — —* Tisztelt V álasztók!
1944-ben Ráckevén születtem. Főiskolai végzettséggel és több 

évtizedes államigazgatási gyakorlattal rendelkezem. 1994 óta Pest 
Megye Közgyűlésének képviselője, 1998 óta a Pénzügyi Bizottság 
alelnöke, a szocialista képviselőcsoport vezető helyettese vagyok, 
Képviselőként azért dolgozom, hogy Pest megye területfejlesztési 
programja térségünkben is minél nagyobb mértékben valósuljon 
meg. Az MSZP alapító tagja vagyok, melynek bizalmából harmad-
szor is listája vezető helyeinek egyikén indulok.

Célkitűzéseim megegyeznek a Magyar Szocialista Párt vezette 
balközép kormány programjával.

Az elmúlt nyolc év megyei képviselői tapasztalataim birtokában 
újraválasztásom esetén felajánlom segítségemet Szigetbecse 
lakosságának, a leendő önkormányzatának. Úgy gondolom, hogy 
kellő együttműködési szándék lehetőséget biztosíthat, hogy 2006-ra 
még érzékelhetőbben fejlődjön ez a község.

Tisztelt Választók!
Amennyiben a programom és személyem elnyerte bizalmát, 

kérem támogassa az MSZP listáját és 2002. október 20-án szavaza-
tával segítse elő, hogy a megyénkben is végrehajtásra kerüljön a kor-
mányváltás.

Tisztelettel: Bukovszky István
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Helyi önkormányzati képviselőjelöltek
1939. szeptember 

13-án születtem 
Keszthelyen. Apám 
cipész kisiparos, 
anyám háztartásbeli 
volt. Általános isko-
láim első négy osz-
tályát szülőváro-
somban végeztem, 
majd a család fővá-
rosba költözése után 

Budapesten fejeztem be. Középiskolai tanul-
mányaimat közgazdasági technikumban foly-
tattam, majd az érettségi után szerszámkészítői 
és idomszerész szakmunkásvizsgát tettem.

Első munkahelyem a Csepel Autógyár volt, 
ahol mint idomszerész helyezkedtem el.

1961-ben katonai szolgálatra vonultam be, 
ahol 26 hónapot töltöttem, és mint szakaszve-
zető szereltem le.

Munkába állásom ismét a Csepel Autógyár-
ban folytatódott, ahol mint előkalkulátor dol-
goztam.

1966-ban megházasodtam, először dunaha- 
raszti, majd 1970-től szigetbecsei lakos lettem. 
Három gyermekem született, akik felnőttként 
is szigetbecsei lakosok maradtak. Öt unokám 
van, akik a becsei iskolába, illetve óvodába jár-
nak.

1970-ben a ráckevei Aranykalász Mgtsz la-
katos üzemében, mint üzemvezető helyezked-
tem el.

A műanyag csőszerelő üzem megalakulása 
után az előkészítő üzem vezetője lettem, ahol 
elvégeztem a gázvezeték építési és irányítói 
tanfolyamot, valamint az építéshez és szerelés-
hez szükséges szakmunkás képesítést és bizo-
nyítványt is megszereztem. Nyugdíjba vonulá-
somig ott tevékenykedtem.

Fiatal koromban több sportban tevékeny-
kedtem, de végül a labdarúgást választottam. A 
Budapesti Vörös Meteor Sportegyesületben 
kezdtem sportolni, majd a Csepel Autógyár 
NB II. labdarúgó csapatának aktív tagjává vál-
tam. Leszerelésem után a megyei I. osztályú 
Dunaharaszti MTK-hoz igazoltam, ahol több-
ször megyei válogatott és gólkirály lettem. Az 
egyesület megszűnése után a Ráckevei Sport-
egyesülethez igazoltam, ahol bajnokcsapat já -
tékosa és gólkirály voltam.

1975-ben a Szigetbecsei Sportegyesületet 
választottam, ahol előbb mint játékos, majd 
később mint sportvezető tevékenykedtem. Je-
lenleg is a sportegyesület vezetőségi tagja va-
gyok.

1994 óta vagyok Szigetbecsén önkormány-
zati képviselő, ahol mint ifjúsági és sportbi-
zottság elnökeként, pénzügyi, műszaki és fej-
lesztési bizottság tagjaként végzem munká-
mat.

32 éve vagyok szigetbecsei lakos, a telepü-

lést és az itt élőket megszerettem, és büszke 
vagyok arra, hogy a falu lakossága méltónak 
ítélt arra, hogy képviselőjévé választott.

Ha a bizalmat továbbiakban is megkapom, 
munkámmal a település hasznára és javára fo-
gok tevékenykedni.

Bogdán József
Szigetbecse, Fazekas M. u. 31. szám alatti 

lakos

Nevem Csoba 
Attiláné Szűcs 
Krisztina

1965. december 
8-án születtem Bu-
dapesten.

Férjem Csoba At-
tila vállalkozó, a 
Művelődési Ház bü-
féjét bérli. Két gyer-
mekem van, Nikolett 
és Judit, mind a ket-

ten általános iskolások.
Általános iskolai tanulmányaimat a Sziget-

becsei Általános Iskolában végeztem. 1983- 
ban érettségiztem a ráckevei Ady Endre Gim-
náziumban. A sikeres érettségi után kezdtem el 
dolgozni az áporkai Általános Iskolában. Mun-
ka mellett a Zsámbéki Tanítóképző Főiskolán 
szereztem meg az első diplomámat 1990-ben. 
A község életéből aktívan kivettem a részem 
annak ellenére, hogy nem ott laktam. Több al-
kalommal segítője voltam a z ,Áporkai Faluna-
pok” rendezvénysorozatnak is. 1997. augusz-
tus 28-án kerültem a szigetbecsei Általános Is-
kolába, azóta is itt dolgozom. A Nők Szigetbe-
cséért Egyesület elnökhelyettese vagyok. 
2001. júniusában a Szegedi Tudományegye-
tem Juhász Gyula Tanárképző Főiskolai Karán 
számítástechnika szakos tanári diplomát sze-
reztem.

Sajnos szüléimét már régen elvesztettem 
(édesapámat: Szűcs Bélát 1989-ben, édesanyá-
mat: Lipsz Máriát pedig 1993-ban), így saját 
példámból tudom, milyen nehézségekkel kell 
szembenéznie a fiataloknak, milyen problé-
mák adódnak az élet során. Képviselővé vá-
lasztásom esetén szeretném a fiatalok érdekeit 
is képviselni, hogy szülőfalunkban is kelleme-
sebb legyen az élet számukra.

A választásokon független jelöltként indu-
lok.

Fejesné Schwarcz Erzsébet vagyok. 1944. 
november 15-én születtem Szigetbecsén. Álta-
lános iskolai tanulmányaimat is itt végeztem. 
A ráckevei Ady Endre Gimnáziumban érettsé-
giztem 1963-ban. Pedagógusi képesítést az 
esztergomi Tanítóképző Főiskolán szereztem.

Később nemzetiségi 
német kiegészítő 
szakon végeztem az 
Eötvös József Taní-
tóképző Főiskolán, 
Baján.

1979 óta tanítok a 
szigetbecsei Általá-
nos Iskolában, és 
1983 óta vagyok az 
intézmény igazgatója.

A községi önkormányzatnak megalakulása 
óta tagja vagyok. A szociális bizottság elnöke 
voltam az elmúlt választási ciklusban. Hivatá-
somból adódóan elsősorban a gyermekek és 
szüleik érdekeit képviseltem, megpróbáltam 
segítséget nyújtani a rászorulóknak.

A családom nemzedékek óta Szigetbecsén 
él, ezért nagyon fontos számomra a falu jövő-
je. Megválasztásom esetén elsősorban a gyer-
mekek érdekeit fogom képviselni. Gondos-
kodni szeretnék arról, hogy az iskolában jó  kö-
rülmények között, színvonalas nevelésben, ok-
tatásban részesüljenek. Iskolánk német nemze-
tiségi iskola. Hagyományaink ápolása, a nem-
zetiségi kultúra megőrzése céljából szeretnék a 
német kisebbségi önkormányzatban is dolgoz-
ni és a községi önkormányzatban a német ki-
sebbség érdekeit is képviselni.

A választáson független jelöltként indulok.

Fekete András
1944-ben szület-

tem.
Gépésztechnikus 

végzettségem van. 
Jelenleg a vendéglá-
tóiparban dolgo-
zom.

Feleségem 1966- 
tól a helybéli iskolá-
ban tanít -  egy meg-
szakítással. 1968- 

ban költöztünk a községbe. Két gyermekünk 
van.

1994 óta képviselő vagyok. Ez idő alatt min-
dig arra törekedtem -  a képviselőtársaimmal és 
a polgármesteri hivatallal együtt - ,  hogy a köz-
ség lakóinak érdekeit legjobb tudásom szerint 
képviseljem. Úgy érzem, hogy ez valamennyi-
re sikerült is.

Újraválasztásom esetén ismét arra fogok tö-
rekedni, hogy pártatlanul, mindig Szigetbecse 
közösségéért tevékenykedjek.

Fekete András

Ezúton szeretnék a tisztelt becsei választó- 
polgároknak bemutatkozni.

Horák György vagyok, 47 éves, üzemmér-
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nöki és tanári diplo-
mával rendelkezem. 
Jelenleg középisko-
lai tanárként dolgo-
zom.

Feleségem Ma- 
gasitz Mária védő-
nő. Két gyermekem 
van, fiam Gyuri 
egyetemi hallgató, 
lányom, Hajni gim-

nazista.
Húsz éve élek Szigetbecsén, ennyi idő alatt 

megszerettem ezt a kicsiny községet.
Szeretném kérni azokat, akik kevésbé ismer-

nek, hogy támogassanak szavazatukkal. Bí-
zom abban, hogy akik jobban ismernek, azok 
kérés nélkül is támogatnak annak érdekében, 
hogy önkormányzati képviselőként önökért 
dolgozzam.

Köszönettel: Horák György

A falu szavazó 
lakói mindig is 
tudták rólam, hogy a 
politikai paletta me-
lyik oldalán állok. 
Mivel abban az 
oldalban csalódtam, 
így felvilágosultabb 
létemre középre áll-
tam. Igen középre: 
mely se nem jobb se 
nem bal, keresztény 

és magyar. És hogy ez mennyire igaz, azt csak 
megválasztásom esetén tudom visszaigazolni, 
mely nemcsak a politizálásban, hanem a 
faluért való tenniakarásban is megnyilvánulna. 
Mert a falu fejlődését illetően igenis van 
Szigetbecsére vonatkoztatott koncepcióm.

Idestova 30 éve lakom Szigetbecsén. Talán 
nincs is a faluban olyan tősgyökeres, akit nem 
ismerek. És ez fordítva is igaz.

Aki ismer az rám szavaz, szavazatát megkö-
szönöm.

Aki pedig nem ismer, illetve nem szavaz 
rám, annak véleményét tiszteletben tartva 
tudomásul veszem, hogy nem kellek neki.

Hát kérem tisztelettel, így működik a 
demokrácia intézménye.

Tisztelettel: Karsai János képviselőjelölt

Dr. Kerekes Lász-
ló vagyok, Szigetbe-
cse orvosa.

1975 szeptembere 
óta élek Szigetbe-
csén.

Hivatásom szerint 
a becsei emberek 
egészségéért vagyok 
felelős, ezzel a 
fe le lő s sé g é rz e tte l

harmóniában van az egész település iránt érzett 
felelősség.

Nyolc éven át voltam az önkormányzat 
képviselő-testületének tagja.

Úgy érzem, hogy az elkövetkező ciklusban is 
Szigetbecse hasznára tudnék munkálkodni 
megválasztásom esetén.

Kérem törekvésemhez a lakosság bizalmát 
és segítségét.

Pemmer István
57 éves független 
képviselő jelölt.

Nős vagyok és 
van négy gyerme-
kem, közülük három 
már felnőtt korban 
van.

Jelenleg négyen 
élünk egy háztartás-
ban.

Székesfehérváron 
születtem, de huszonhat éve Szigetbecsén 
élünk. Tíz évig dolgoztam a tsz-nél a mellék-
üzemág vezetőjeként, azóta vállalkozóként 
dolgozom. A sportkörnél négy évig voltam tár-
sadalmi elnök.

Az első szabad helyhatósági választás után 
kerültem a képviselő-testületbe, ahol bizottsá-
gi elnökként segítettem a munkájukat.

Az utolsó képviselő-testületben a Pénzügyi 
és Fejlesztési Bizottság elnökeként tevékeny-
kedtem. Megválasztásom esetén munkámmal 
szeretném Szigetbecse további fejlődését 
segíteni.

S c h m i d t  
Mihály né (Vásár-
helyi Margit) va-
gyok. 1959. augusz-
tus 30-án születtem 
Budapesten. Szüle-
immel és bátyám-
mal Ráckevén lak-
tunk, de Szigetbe-
csére jártunk óvodá-
ba és iskolába is. 
Teljes mértékben 

szigetbecseinek vallom magam, hiszen itt él-
nek a barátaim, a község szinte valamennyi la-
kójával jó  a kapcsolatom.

1978-ben mentem férjhez Schmidt Mihály-
hoz, azóta élek Szigetbecsén. Három gyerme-
künk van. Ketten már felnőttek, dolgoznak. 
Harmadik gyermekünk 15 éves, és középisko-
lába jár Budapesten. 1977-ben kezdtem óvó-
női pályafutásomat és azóta az óvodás korú 
gyermekek nevelése, oktatása a meghatározója 
az életemnek. 15 évig Ráckevén dolgoztam, 
1992 óta pedig a helyi Tóparti óvoda vezetője 
vagyok. Szeretettel, szíwel-lélekkel végzem 
ezt a tevékenységet a legjobb tudásom szerint.

Önkormányzati képviselőként 2000.

augusztus 14-én kapcsolódtam be abba a 
munkába, amellyel a lakosok érdekeit szem 
előtt tartva előre vihetjük a fejlődést.

Célnak mindig lenni kell, és a megvalósítás 
érdekében jól kell együttműködni.

Szeretek a községért dolgozni, a gyermekek 
és a felnőtt lakosság érdekeit képviselni.

Schmidt Mihályné

S c h w a r c z e n -  
berger János va-
gyok.

1942-ben szület-
tem Szigetbecsén, és 
azóta is itt élek.

1959-ben vizsgáz-
tam villanyszerelő 
szakmában, melyet 
itthon is és a sors 
folytán külföldön is 
gyakoroltam.

Életem során politikai pártnak tagja nem 
voltam.

A rendszerváltozás óta két ciklusban is a 
képviselő-testület tagja voltam.

Amennyiben újból élvezném a Tisztelt 
Választópolgárok bizalmát, a képviselői 
munkát önös érdek nélkül, legjobb tudásom 
szerint, tisztességgel, szolgálatnak tekinteném.

Tisztelettel: Schwarczenberger János

Weisz János
vagyok, 1965-ben 
születtem. Születé-
sem óta szigetbecsei 
lakos vagyok. Vil-
lanyszerelő szak-
munkásként vé-
geztem, később le-
érettségiztem. 1987- 
ben nősültem, három 
gyermekem van. 

Jelenleg egy nagy 
fővárosi cégnél fegyveres biztonsági őrként 
dolgozom. Mellékfoglalkozásként mezőgaz-
dasággal foglalkozom. A falu életében a 
mezőgazdaság fontos szerepet játszik, így 
tisztában vagyok a mezőgazdaság gond-
jaival.

Az idei önkormányzati választásokon az Ön 
támogatásával független képviselőjelöltként 
indulok. A megszerzett tapasztalatommal ered-
ményes munkát akarok végezni, amelynek 
gyümölcsét a szigetbecsei lakosság minden 
tagja élvezheti.

Nem adott le írásos anyagot és 
fényképet dr. Gótzy Gyula, ifj. Gyenes 
Antal Zoltán, Riedl Béla, Schmidt Mátyás, 
Schmidt Sándorné, Schwarczenberger 
Károlyné.
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Cigány kisebbségi jelöltek

Bodó Jánosné

A Magyar Köztársaság 1997. évi C. törvény 38. §.
1 rendelete lehetővé teszi kisebbségi önkormányza-
tok választását településünkön. Mi élni szeretnénk 
ezzel a lehetőséggel. Ezért a szigetbecsei Cigány Ki-
sebbségi jelöltek kéréssel fordulunk Önökhöz. A 
képviselőjelöltek többsége közép vagy szakirányú 
végzettséggel rendelkezik. A jelöltek sorába felkér-
tük Kis Attilát, annak ellenére, hogy nem cigány 
származású. Szigetbecsei születésű és tapasztala-
tunk szerint jól ismeri a lakosság és a kisebbség köz-
ti problémák okait. Ezért úgy látjuk, hogy munkán- 

Jakab Richard kát hatékonyan tudná segíteni.
Programunkat a következő gondolatok mentén 

határoztuk meg.
Hazánk történelme során többször előfordult, 

hogy a kisebbségek problémáit nem megfelelően ke-
zelték, kezeltük. Ami sok probléma forrásává vált, 
ennek következményeként Önök is, sajnos elszenve-
dő részesei voltak. A magyarországi cigányság hely-
zetéből fakadó problémák megoldásának kérdése 
hazánk stratégiai szintű kérdésévé növekedett. Ezért 
különösen fontos, hogy jöjjenek létre olyan kisebb-
ségi önkormányzatok, amelyek képesek a problé-
mák megoldásán hatékonyan munkálkodni. Az eu-
rópai uniós csatlakozás cigánysággal kapcsolatos 
követelményei uniós támogatással járnak együtt, 

amely akkor válik településünkön elérhetővé, ha ci-
gány kisebbségi önkormányzat alakul. Konstruktívan akarjuk támogatni a Polgár- 
mesteri Hivatal és más kisebbség meglevő vagy tervezett feladatait, gondolatait. 

Programunk a következő
Nevelési, oktatás intézményekben (nem csak a cigány tanulókra vonatkozólag) 

szükség szerint felzárkóztató és gyermekvédelmi tevékenységek erősítése, illetve 
programok indítása, kialakításában való részvétel. Gyermekeink iskolázottsága ér-
dekében, már óvodás kortól kezdődően figyelemmel kívánjuk kísérni fejlődésüket, 
különös figyelmet fordítunk a serdülő korban levőkre. Ezért folyamatos és szoros 
kapcsolatot szeretnénk tartani a nevelésükben résztvevő pedagógusokkal és más 
szakemberekkel. Vállalkozói alapon munkahely teremtése, felnőttképzések szerve-
zése.

El kívánjuk érni négy év alatt, hogy a cigány kisebbségi önkormányzat részben 
önfenntartóvá váljék. Településünk szépítésének érdekében rendszeresen, a Polgár- 
mesteri Hivatallal egyeztetve, munkát végzünk. Szemléletmód változás közelítésé-
nek elősegítése a társadalmi, erkölcsi normákhoz. Hatékonyan és tevékenyen részt 
kívánunk venni településünk bűnmegelőzési programjaiban.

Reméljük, hogy tevékenységünkkel elősegíthetjük Szigetbecse nyugodt, békés, egymást támogató településsé válását.
Ha a cigány kisebbségi önkormányzat jelöltjeire voksolnak, kérjük a Tisztelt Választópolgárokat, hogy az érvényes voksolás érdekében a követ-

kezőképpen járjanak el:
Maximum 5 jelöltet jelöljenek. Ha ennél többet jelölnek, érvénytelen a szavazatuk.

Maradunk tisztelettel: cigány kisebbségi jelöltek

Kiss Attila Tibor Jakab Tímea

Kun Ferenc Kun István

Tisztelt szigetbecsei Választó Polgárok!

Német kisebbségi jelölt
L ern er M ária  vagyok. 1954-ben születtem Szigetbecsén. Az általános iskolát Szigetbecsén, a gimnáziumot 

Ráckevén, a tanítóképzőt Esztergomban végeztem. 15 évig Ráckevén tanítottam, 1990 óta pedig itt Szigetbecsén 
dolgozom. 1995-ben Baján elvégeztem a német nemzetiségi tanítói szakot, azóta németet és éneket tanítok. 
Nemzetiségi szakkört vezetek, a gyerekekkel gyűjtöm a már lassan feledésbe merülő régi szokásokat, mon- 
dókákat, énekeket.

A német kisebbségi önkormányzat tagjaként szeretném az óvodai nevelés és iskolai oktatás feltételeit javítani, 
minél többet tenni a helyi kulturális és vallási emlékek, hagyományok megőrzése, ápolása és átörökítése terén.

Kun Istvánné


